

Referat – brugergruppemøde Frederiksberghallerne

03. april 2023

Dato: 27. marts 2023

Tilstede: Jørgen (Formand), Simon (YDUN), Birthe (Seniormotion), Sven (FIF Håndbold), Michael (Bestyrelsen), Jan (FB), Carsten (FA2000), Jan (HI), Jesper (Restauranten)

Afbud: Karsten (FKIF)

DAGSORDEN:

1. Godkendelse af referat fra møde den 05. december 2022

2. Restaurant

3. Meddelelser fra:

- Formanden
- Halinspektør. Se forberedelsespunkter på næste side.
- stående udvalg – Michael Andersen (bestyrelsen)

4. Nyt fra klubberne

5. Næste møde

6. Eventuelt

Halinspektøren havde forud for mødet sendt følgende ud til forberedelse og debat i klubberne:

Under punktet ”Restaurant” og ”Meddelelser fra Halinspektøren”, skal I være forberedt på følgende og gerne have afklaret deet med jeres bagland.

- Vi har nu i nogle måneder kørt med ordningen, hvor restauranten har haft mulighed for at køre med reduceret kort (kun barkort) mandage og fredage, for at spare på strømmen, da strømmen steg ganske betragteligt. Set i lyset af at energipriserne ikke længere er så høje, har der været dialog mellem FIU og restauranten om skridt imod normalisering af kortet. Der er stadig udfordringer med stigende priser på råvarer og vigende besøgstal i restauranten. Umiddelbart har dialogen gået i retning af en delvis normalisering. F.eks. at

der bliver normalt kort om fredagen og fortsat reduceret kort om mandagen. Vi vil gerne have en dialog med brugergruppen om dette.

- Under arbejdet med APV for de ansatte i Frederiksberghallerne er det kommet frem, at det ganske kraftige lydtryk, der kommer fra Sound Boxes, der bl.a. bruges til opvarmning i gangene, giver hylen for ørerne når man har haft en hel dag på arbejde med meget høj musik. FIU er gået i dialog med håndboldklubberne om hvordan vi i fællesskab kan reducere styrken af musik. I dialogen er det kommet frem, at såvel håndboldklubberne som FIU ønsker at bevare muligheden for at høre musik under opvarmning, hvorfor en løsning kunne være et system ophængt i gangene, som man kan tilgå via Bluetooth, hvor lydstyrken kan reguleres centralt. I den sammenhæng blev det også diskuteret om det kunne fremme klubbernes sociale sammenhold, hvis tilsvarende højtalere blev opsat i omklædningsrummene. Så det vil være godt med en dialog i brugergruppen om musik under opvarmning, styrken af denne og om det vil fremme det sociale liv i foreningerne, hvis der er mulighed for at tilgå højtalere via Bluetooth i omklædningerne.
- Pkt. 2 fører ganske naturligt til en diskussion om, hvad brugergruppen mener der skal være politikken omkring telefoner i omklædningsrum. Disse kan jo bruges både som musikafspillere, til direkte kommunikation med omverdenen og til optagelse af film mens der bliver klædt om. Dette bliver nok mest et debatpunkt uden egentlige konklusioner.

Referat:

Jørgen bød velkommen til det første møde efter Repræsentantskabsmødet. Da det var første møde konstituerede brugergruppen sig fortsat med Jørgen som formand. Dette blev vedtaget med applaus.

Ad 1) Godkendelse af referat

Blev godkendt uden bemærkninger.

Ad 2) Restauranten

Jesper fremlagde hvordan driften er i øjeblikket, hvor der er reduceret kort mandage og fredage. Elpriserne har normaliseret sig noget men ikke fuldstændig. Det kan mærkes på søgningen, at der er P-problemer på vejen i øjeblikket. Der er fortsat stigende priser på råvarerne.

Samlet set har restauranten været i dialog med FIU om at genåbne med fuld styrke fredag, men fortsat have reduceret kort om mandagen.

Brugergruppen støttede op om en fuld åbning om fredagen og reduceret kort om mandagen. Det vil være naturligt at denne ordning fortsætter til vejarbejdet er slut (midt maj). Derefter må gerne ske en yderligere normalisering.

Jesper laver et skriv, der skal sendes rundt til klubberne, så medlemmerne kan forberedes på den måde restauranten kører på det næste stykke tid.

Ad 3) Meddelelser fra formanden

Som sagt fortsætter Jørgen som formand og han takkede for valget. Det har den konsekvens, at vi fremover holder møde om onsdagen.

Ad 3) Meddelelser fra Halinspektøren

Jan (HI) informerede om dialogen med håndboldklubberne omkring for høj støj i gangene under opvarmning (se også oplæg, som er rundsendt). Der var generel forståelse for, at støjniveauet skal reduceres og enighed om og forståelse for at det er godt med musik til opvarmning. Der var derfor enighed om, at det er en god idé at opsætte højtalersystemer, som kan tilgås via Bluetooth, og hvor det er halpersonalet, der styrer lydstyrken. Dog mente brugergruppen, at det ville være godt ikke at have højtalere i centralgangen, men ophænge systemet med et system i hver af gangene B og C, et i området lige udenfor hal 2 og et i foyeren til hal 4. Det vil give 4 stationer hvor man kan høre hver sin musik og forhåbentlig holde centralgangen fri for alt for kraftig opvarmning.

Der var i den sammenhæng en dialog om at håndboldklubberne ikke er specielt gode til at tage hensyn til andre brugere af hallen, når de laver opvarmning og styrketræning i centralgangen.

Det blev også vendt om det ville være en god idé med tilsvarende systemer i omklædningsrummene, for at fremme det sociale liv i forbindelse med sportsudøvelse. Holdningen i brugergruppen var, at behovet for musik i omklædningsrum fint kan dækkes af mindre Bluetooth højtalere, som holdene selv har med.

Brugergruppen mener, at der godt kan laves en regel – der også kan administreres af personalet – om at det ikke er tilladt med Sound Boxe, hvis man lave det omtalte system i gangene og tillader små højtalere i omklædningsrummene.

Jan (HI) skal undersøge den rigtige tekniske løsning samt afdække økonomi og gå videre med dette. Der skal selvfølgelig ske oplysning og skiltning, når systemet er på plads og det sikrer Jan (HI) også.

Som skrevet i oplægget havde vi også en dialog om mobiltelefoner i omklædningerne. Det blev konstateret at flere og flere fravælger at benytte omklædningsrummene. En blandt flere årsager hertil skal nok findes i det faktum, at der kan tages billeder, når der er telefoner om omklædningerne. Der var en god debat om emnet, men blev ikke truffet nogen konklusioner.

Dog blev der talt om, at det på et tidspunkt nok vil være en god idé at lave en kommunikation, gennem alle klubber, med budskab om god opførsel med telefonen og specifikt om ikke at benytte kameraet i omklædningsrum. Der er ikke ønske om, at det skal ske i nærmeste fremtid.

Ad 3) stående udvalg, Bestyrelsen

Michael fortalte kort om status på FIUs ønsker til flere haller iff. Kommunens beslutning om at lægge planerne om nybygning af haller på is.

Ad 4) Nyt fra klubberne

YDUN er ved at være på plads med trænere ifm. sæsonskiftet. Det er et kæmpe problem med den manglede Fitness kapacitet.

Seniormotion har snart jubilæum og der arbejdes på, hvad det skal betyde af festivitas. Der er en pulje på 80.000 DKK, som foreninger kan søge for medlemmer på 60+. Den er søgt af Seniormotion.

FB meddeler at der intet nyt er og intet nyt er godt nyt.

FA2000 er ved at starte sæsonen op. Carsten vil gerne have Jan (HI) undersøger hvad svaret var ift. midlertidig pavillion på P-pladsen.

FKIF vil gerne have at Jan (HI) undersøger prisen på en koldt vandshane med tilhørende håndvask opsat i hal 2 udenpå toiletterne. FKIF finder det, som tidligere meddelt, ikke rimeligt at børnene skal hente vand til drikkedunkene ved håndvasken på toiletterne.

FIF kunne fortælle, at de bliver i 1. div. Tillykke med det.

Næste møde den 30. august. Denne gang igen i mødelokale 4.

Efter mødet har Jan (HI) undersøgt hvad svaret var ang. at opsætte midlertidige pavilloner på P-pladsen, som kunne benyttes til f.eks. ekstra fitnesslokale: Det er ikke realistisk, at der gives tilladelse til midlertidige pavilloner, hvis ikke der foreligger et projekt og tidsplan for en permanent løsning, der skal erstatte den midlertidige på et tidspunkt.